
Protokół Nr IX /2019 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 19 czerwca 2019 r. 

 

IX Sesja szóstej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 19 

czerwca 2019 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200,  a zakończyły ok. godz. 1400. 

Obrady były rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających obraz i dźwięk oraz  

transmitowane online za pośrednictwem strony www.crv.pl. 

Ad. 1  

Otwarcie IX Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),   

-  Główny Księgowy Sebastian Kiński,  

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3) 

-  uczniowie ze szkół ponadpodstawowych wraz z opiekunami, 

- strażacy z Komendy Powiatowej PSP,  

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego, Marcin 

Zalewski z Gazety Nowomiejskiej.  

Ad. 2 

Wręczenie wyróżnień 

Wręczono wyróżnienia uczniom szkół ponadpodstawowych - laureatom olimpiad  

i konkursów przedmiotowych oraz ich opiekunom (załącznik nr 4) 

Gratulacje otrzymali również strażacy z Komendy Powiatowej PSP w Nowym Mieście 

Lubawskim, którzy weszli w skład drużyny województwa warmińsko – mazurskiego - 

Przemysław Kierzenkowski, Patryk Grzechowiak, Arkadiusz Kaczmarski oraz Paweł 

Jędrzejewski. Drużyna zajęła drugie miejsce podczas XXXVI Mistrzostw Polski w Sporcie 

Pożarniczym w Częstochowie, które odbyły się w dniach 13-14 czerwca 2019.  

http://www.crv.pl/
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Podziękowania za pracę na stanowisku Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych otrzymał 

Mirosław Wodara, który złożył rezygnację i z dniem 30 czerwca 2019 przestanie pełnić 

funkcję dyrektora.  

Ad. 3 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Jan Czapliński, Andrzej Lewandowski i Jan Rochewicz. 

Ad. 4 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Marek Romanowski. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Romanowski wyraził zgodę. 

Przystąpiono do głosowania. Raport z głosowania stanowi załącznik nr 5. Radny 

Romanowski został powołany na Sekretarza obrad. 

Ad. 5 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił zaproponowany porządek obrad (załącznik nr 6) Następnie 

zapytał czy radni mają jakieś uwagi do porządku obrad. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 7. Przyjęty porządek obrad przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie IX Sesji Rady Powiatu. 

2. Wręczenie wyróżnień. 

3. Stwierdzenie quorum. 

4. Powołanie Sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Powiatu.  

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście 

Lubawskim  

10. Przerwa 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 

powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2019 r. oraz o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/46/2019 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie przystąpienia do prac 

przygotowawczych związanych z inwestycją „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1299N gr. 

woj. (Brodnica) – Krotoszyny – Szwarcenowo – dr. pow. Nr 1333N na odcinku Krotoszyny – 

Wonna i drogi powiatowej Nr 1333N Iława – Karaś – dr. nr 1299N (Wonna)”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

w roku 2019. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych 

oraz szkół specjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Powiatowego Programu 

Ochrony Środowiska dla Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2020 z perspektywą do 

roku 2024” w latach 2017 – 2018. 

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 6 

 Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad VIII Sesji Rady Powiatu Marek Piątkowski poinformował, że zapoznał się  

z protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 8. Przyjęto protokół nr VIII/2019. 
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Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 24 maja 

do 12 czerwca 2019 r. (załącznik nr 9) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 31.05 – zakończenie Mistrzostw Województwa Warmińsko - Mazurskiego w Sporcie 

Pożarniczym, w którym wziął udział Wicewojewoda Warmińsko – Mazurski Sławomir 

Sadowski. Starosta dodał, że po uroczystości Wicewojewoda zwiedził wyremontowany 

Oddział Chirurgiczny Szpitala Powiatowego; 

- 01.06 – Powiatowo-Gminne Zawody Sportowo – Pożarnicze Młodzieżowych Drużyn 

Pożarniczych w Kurzętniku; 

- 02-06.06 – wizyta delegacji z powiatu Oldenburg. Tematem przewodnim był rozwój 

przedsiębiorczości w powiecie nowomiejskim. Goście zwiedzili m.in. firmy: Szynaka Meble, 

Luttgens i EXPOM; 

- 04.06 – sesja Rady Miejskiej; Dni Rodziny w Niepublicznej Szkole Podstawowej Specjalnej 

w Nowym Mieście Lubawskim; Wicestarosta uczestniczył w szkoleniu z zakresu obrony 

cywilnej;  

- 05.06 – Abilimpiada w Warsztacie Terapii Zajęciowej; 

- 10.06 – narada naczelników Starostwa Powiatowego; podpisanie umowy z Wojewodą 

Warmińsko – Mazurskim na przebudowę drogi Partęczyny – Tereszewo. Po podpisaniu 

umowy Starosta spotkał się z Wojewodą i rozmawiał m.in. na temat możliwości zakupu 

nowej karetki dla Szpitala Powiatowego; 

- 11.06 – podpisanie umowy z wykonawcą – Przedsiębiorstwem Drogowo – Budowlanym z 

Brodnicy na przebudowę drogi Partęczyny – Tereszewo; 

-  12.06 – posiedzenie Zarządu Powiatu; 

- 14.06 – nadanie sztandaru Nadleśnictwu Brodnica; 

- 16.06 – Powiatowe Zawody Sportowo - Pożarnicze jednostek OSP w Kurzętniku; 

- 17.06 – Gala Sportu Szkolnego – podsumowanie zawodów i imprez organizowanych przez 

Warmińsko – Mazurski Szkolny Związek Sportowy; Wicestarosta uczestniczył w otwarciu 

Punktu Obsługi Klienta Regionalnego Funduszu Pożyczkowego w Kurzętniku; 

- 18.06 – posiedzenie Zgromadzenia Wspólników Szpitala Powiatowego.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radni nie mieli pytań. 
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Ad. 8 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radni nie zgłosili żadnych wniosków i zapytań. 

Ad. 9 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście 

Lubawskim 

Sprawozdanie za rok 2018 stanowi załącznik nr 10. Informacja o bieżącej sytuacji na rynku 

pracy – załącznik nr 11. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania do sprawozdania.  

Radny Mieczysław Łydziński poinformował, że ze sprawozdania wynika, że w 2018 r. PUP 

dokonał 659 wpisów do ewidencji oświadczeń o zamiarze wykonywania pracy przez 

cudzoziemców. W tej liczbie zdecydowaną większość stanowili obywatele Ukrainy – 637. Na 

dzień 31.12.2018 r. pracodawcy zgłosili podjęcie pracy przez 390 cudzoziemców. Radny 

zapytał z czego wynika ta różnica.  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Tomasz Rafalski powiedział, że trudno powiedzieć co 

się z tymi osobami stało. Można jedynie przypuszczać, że pojechały w dalszą drogę szukać 

pracy, nie zawsze legalnej. Urząd pracy nie ma możliwości dokładnego sprawdzenia co się 

dzieje w tymi osobami. Urząd współpracuje ze strażą graniczną, innymi inspekcjami. Dalsza 

kontrola tych osób jest jednak poza zasięgiem i możliwościami PUP. Inne organy prowadzą  

w tym kierunku działania. 

Radny Łydziński powiedział, że w sprawozdaniu jest też informacja, że na dzień 31.12.2018 

r. w powiecie nowomiejskim było zarejestrowanych 1 295 bezrobotnych, z tego 80% 

stanowią kobiety. Radny zapytał czy panie te są zainteresowane jakąkolwiek pracą czy też 

mają wystarczająco dużo obowiązków domowych, że nie mogą podjąć pracy. 

P. Rafalski odpowiedział, że obowiązki domowe to jedna z przyczyn niepodejmowania przez 

kobiety pracy. Istotnie, 2/3 osób zarejestrowanych w PUP, stanowią kobiety. Trzeba też 

zwrócić uwagę, że jest sporo osób w wieku produkcyjnym nieaktywnych zawodowo, które 

nie są zarejestrowane w urzędzie pracy i które nie do końca można zbadać. Dyrektor dodał, że 

w ostatnim czasie zwiększyła się liczba osób nieaktywnych zawodowo w wieku 

produkcyjnym.    

Radny Łydziński zapytał czy cudzoziemcy poszukujący pracy stanowią jakąś konkurencję dla 

naszych rodzimych bezrobotnych; radny zapytał również czy bezrobocie w powiecie na 

poziomie 8% stanowi jakiś problem czy jest to raczej naturalne zjawisko. 
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P. Rafalski odpowiedział, że w każdej normalnej gospodarce musi być jakiś naturalny stopień 

bezrobocia, choćby dlatego że są osoby, które z przyczyn osobistych, przede wszystkim 

zdrowotnych lub rodzinnych, nie mogą podjąć pracy np. kobiety samotnie wychowujące 

dzieci. Mamy w kraju taki system ubezpieczeń, że aby mieć ubezpieczenie zdrowotne, trzeba 

być zarejestrowanym w urzędzie pracy lub samodzielnie opłacać składki. Osoby rejestrują się 

więc w urzędach pracy. Nie jest to tylko domena naszego powiatu, ale całej Polski. Zatem jest 

pewien naturalny stopień osób zarejestrowanych w urzędach pracy. Jeżeli chodzi  

o ewentualną konkurencję jaką mieliby stanowić cudzoziemcy, p. Rafalski zarówno 

prywatnie jak i jako Dyrektor urzędu pracy, uważa, że cudzoziemcy nie stanowią konkurencji. 

Mimo napływu dużej ilości cudzoziemców, wciąż jest dużo ofert pracy. Kiedyś brakowało 

miejsc pracy dla kobiet, ale sytuacja poprawiła się i tak naprawdę dla każdego mogącego 

podjąć pracę, miejsce pracy się znajdzie. W ostatnim czasie powiat nowomiejski gospodarczo 

bardzo się rozwinął. Firmy cały czas się rozwijają, inwestują. PUP też stara się pozyskać jak 

najwięcej środków na rozwój. W tym roku środków jest trochę mniej, ale w ubiegłym roku  

z rezerw pozyskano 3,5 mln zł na różne formy tj. założenie działalności gospodarczej.  

Radny Łydziński powiedział, że dużą część osób bezrobotnych stanowią osoby w wieku 18-

34 lata. Radny zapytał z czego to wynika. 

P. Rafalski odpowiedział, że z obserwacji pracy doradców zawodowych, pośredników pracy 

jak i indywidualnych rozmów np. z kandydatami na staże wynika, że w początkowym 

okresie, szczególnie po zakończeniu nauki, oczekiwania młodych ludzi są zbyt wygórowane 

w stosunku do rzeczywistości, do warunków jakie na początku mogą zaoferować 

pracodawcy. Jest to naturalne, że osobie zaraz pod szkole, bez doświadczenia, pracodawca nie 

zaoferuje dużych zarobków. Najpierw musi ją sprawdzić. Inną przyczyną mogą być złe 

decyzje odnośnie kierunku kształcenia, które skutkują niedopasowaniem do rynku pracy.  

Radny Wojciech Kozłowski powiedział, że nie ma pytania, ale chciałby przedstawić dane, 

które stanowią niejako odpowiedź na pytanie odnośnie poziomu bezrobocia. Z raportu 

wynika, że poziom bezrobocia w powiecie nowomiejskim na koniec grudnia 2018 r. wyniósł 

8%, a w powiatach ościennych: powiat brodnicki - 7,7%, iławski – 4,8%, działdowski – 

15,6%, ostródzki – 11,2%, grudziądzki – 14,2%.  W porównaniu do sąsiednich powiatów nie 

jest źle. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania. Więcej pytań nie było. 

Ad. 10 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.  
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/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 14 radnych.  

Oprócz radnych na sali są obecni: Sebastian Kiński, Maciej Sikorski, Anna Marchlewska – 

Barczewska, Barbara Orłowska, Krzysztof Puwalski, Marcin Kraszkiewicz, protokolant – 

Anna Andrzejczak. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/16/2018 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2019 – 2034 ze zm. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy radni mają pytania do 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania.  

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 12. 

Uchwała nr IX/57/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 13. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/17/2018 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 06 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2019 r. ze zm. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie zapytał czy radni mają pytania do 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 14.  

Uchwała nr IX/58/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 15. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2019 r. oraz o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 16. 

Uchwała nr IX/59/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 17. 
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Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VII/46/2019 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie przystąpienia do prac 

przygotowawczych związanych z inwestycją „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1299N 

gr. woj. (Brodnica) – Krotoszyny – Szwarcenowo – dr. pow. Nr 1333N na odcinku 

Krotoszyny – Wonna i drogi powiatowej Nr 1333N Iława – Karaś – dr. nr 1299N 

(Wonna)” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18. 

Uchwała nr IX/60/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 19. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań 

powiatu realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2019 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 20. 

Uchwała nr IX/61/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 21. 

Z sali obrad wyszła p. Marchlewska – Barczewska.  

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 22. 

Uchwała nr IX/62/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 23. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji „Powiatowego 

Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2020 z 

perspektywą do roku 2024” w latach 2017 – 2018 
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Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Radny Łydziński powiedział, że raport jest bardzo obszerny, ale zawiera też dużo ogólników. 

Radny chciałby się odnieść do zagrożeń, które już teraz nas dotykają jeżeli chodzi  

o środowisko: 

- tuczarnie trzody chlewnej w technologii bezściółkowej – obiekty te powstają często bardzo 

blisko zabudowań. Jest to szczególnie widoczne w Grodzicznie, gdzie jest chyba 5 tego typu 

obiektów w środku wsi. Pojawiają się od razu protesty mieszkańców. Jest to niekorzystne 

oddziaływanie na środowisko. W upalny dzień nie można otworzyć okna, zaczerpnąć 

świeżego powietrza. Radny dodał, że wie iż nie wszystkie sprawy leżą w kompetencji 

powiatu, część kompetencji mają gminy, ale pozwolenia na budowę wydaje Starostwo, więc 

jest jakieś pole do działania. Plany zagospodarowania przestrzennego leżą już w gestii gmin. 

Radny zaapelował, aby zwracać uwagę na to, żeby obiekty tego typu lokować w oddaleniu od 

terenów zamieszkałych. Podobna sytuacja jest w gminie Biskupiec, też były protesty 

mieszkańców. 

- elektrownie wiatrowe – problem dotyczy szczególnie gminy Nowe Miasto Lubawskie m.in. 

okolic Chrośla, też były protesty. Najpierw dotyczyły one zbyt małych odległości od 

wiatraków. Potem zmieniły się przepisy i teraz protesty dotyczą tego, że odległości są zbyt 

duże i osoby, które mają w pobliżu działki budowlane, mają problem bo nie mogą nic 

pobudować. Wniosek z tego – takie inwestycje należy wyprowadzać na tereny odległe od 

zabudowań. Elektrownie wiatrowe też niosą negatywne skutki dla szeroko pojętego 

środowiska. Przykład może stanowić wiatrak w Pacółtowie, gdzie dochodziło do bardzo 

dużych protestów. 

- elektrownie fotowoltaiczne – niebawem powstaniem taka elektrownia o powierzchni 6 

hektarów w okolicach Zajączkowa. W tej okolicy jest niska klasa ziemi nienadająca się pod 

uprawy. Jednak będzie to morze paneli fotowoltaicznych. Na pewno w grę wchodzą odbicia 

czy inne negatywne zjawiska. Wokół fermy są zabudowania indywidualne. Radny dodał, że 

część tego typu spraw trafia do Biura Poselsko – Senatorskiego. 

- inwestycje uciążliwe w miejscach zabudowy domków jednorodzinnych – w ostatnim czasie 

mamy do czynienia z taką sytuacją na ul. Tysiąclecia. Sprawa jest na etapie udzielania 

pozwolenia na budowę. W tej chwili jest to wstrzymane, bo mieszkańcy protestują przeciwko 

powstaniu myjni bezdotykowej. Mieszkańcy obawiają się o hałas i chemikalia.   

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. 
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Raport z głosowania stanowi załącznik nr 24. 

Uchwała nr IX/63/2019 została podjęta. Stanowi załącznik nr 25. 

Ad. 18 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Nie było interpelacji i zapytań. 

Ad. 19 

Sprawy różne 

Przewodniczący odniósł się do wypowiedzi radnego Łydzińskiego. Stwierdził, że w ostatnim 

czasie wszystko co wiąże się z nowoczesnością np. elektrownie wiatrowe, jest 

oprotestowywane. Gdzie mają być budowane chlewnie jak nie na wsi. Elektrownie wiatrowe 

są dobrodziejstwem, produkują czystą energię. Smog, szczególnie na południu Polski, nie 

powstaje od elektrowni wiatrowych, tylko od palenia węglem w piecach. Innej alternatywy 

nie ma. Fotowoltaika może tylko być uzupełnieniem. Każda forma pozyskania czystej energii 

jest warta zachodu i trzeba się w tym kierunku rozwijać. Jeżeli chodzi o chlewnie, coraz 

częściej odpady z nich utylizuje się w biogazowniach. Polska nie ma innych bogactw 

naturalnych, gazu itd. Przewodniczący dodał, że produkcja rolna została w ostatnim czasie 

mocno ograniczona. Muszą powstawać duże kompleksy rolne, bo za chwilę będzie niedobór 

żywności. Protesty zawsze będą, ale nie wszędzie są uzasadnione. 

Radny Jacek Rydel zapytał o przebudowę drogi Partęczyny – Tereszewo. Na stronie 

internetowej Starostwa jest informacja na ten temat. Jest ogólny wykaz robót. Jeżeli chodzi  

o budowę chodnika, jest mowa tylko o odcinku od szkoły w Tereszewie do drogi w kierunku 

na Lipowiec, a wcześniej zapewniano, że będzie też budowany kawałek chodnika w kierunku 

Cichego, tam gdzie powstają nowe domy jednorodzinne. Radny zapytał czy w projekcie jest 

ten kawałek chodnika czy jednak nie ma. 

P. Kraszkiewicz odpowiedział, że chodnik szer. 2 metry będzie budowany od Tereszewa  

w kierunku Partęczyn, po prawej stronie jezdni. Będzie także budowany w drugą stronę,  

w kierunku szkoły, do skrzyżowania z drogą na Lipowiec. Łącznie chodnik będzie miał 

długość 1300 metrów i praktycznie obejmuje cały obszar zabudowany.  

Starosta powiedział, że jeżeli chodzi o uciążliwe inwestycji, z jednej strony są mieszkańcy,  

a z drugiej inwestor. Dwóch stron nie da się zadowolić. Dobrze by było, że zanim cokolwiek 

powstanie, była dopuszczona forma jakieś porozumienia To jednak jest utopia. Wszystko 

wiąże się z wszczęciem jakiejś procedury administracyjnej. Przy planach i zamierzeniach 

konflikty zawsze będą. Trzeba rozpatrzyć każdy aspekt, jednej i drugiej strony. Jeżeli chodzi 

o alternatywne źródła energii, jeśli nie elektrownie wiatrowe i fotowoltaika, to pozostają tylko 



 11 

elektrownie atomowe. W tej chwili to najtańsze i najbezpieczniejsze źródło energii. Polska 

jest otoczona elektrowniami atomowymi. Jeżeli chodzi o kwestię myjni bezdotykowej, 

szczegóły przedstawi Naczelnik Wydziału Architektury i Budownictwa. 

Naczelnik Wydziału Architektury i Budownictwa Andrzej Samsel poinformował, że 

pozwolenie na budowę myjni zostało wydane wg. planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta. Zgodnie z planem teren ten jest przeznaczony pod zabudowę mieszkaniową  

z dopuszczeniem usług nieuciążliwych. Projekt posiada decyzję Wód Polskich na 

wprowadzanie w ograniczonej ilości zanieczyszczeń do kanalizacji miejskiej. Sąsiedzi złożyli 

wniosek o uznanie ich za stronę i toczy się procedura. Wystąpiono do skarżących o podanie 

przepisu prawa, który został naruszony decyzją. Nie potrafili go wskazać. W tej chwili 

Wydział rozpatruje czy są ograniczenia zabudowy działki tych Państwa w związku  

z lokalizacją przedmiotowej inwestycji. Procedura potrwa około miesiąc.  

Radna Barbara Grzywacz powiedziała, że zdaje sobie sprawę z obaw sąsiadów, kiedy 

powstają tego typu inwestycje, ale w obecnych czasach nikt nie uprawia partyzantki, tylko 

musi stosować się do obowiązujących zasad, zachowania wymaganych odległości i spełnienia 

wszelkich wymogów, które zminimalizują uciążliwości. Jako przykład radna podała sprawę 

sprzed lat kiedy na terenie gminy Nowe Miasto miały powstać kurniki. Też były protesty, 

spotkania wiejskie. Nastąpił ukłon w jedną i drugą stronę. Inwestor trochę oddalił się od 

drogi, ale nie od sąsiada, bo taki miał obszar swojego gruntu. Spełnił wszystkie wymagania. 

Radna rozmawiała z mieszkańcami, nie ma żadnych skarg na uciążliwości. Czasem więc 

narzekania są trochę na wyrost. Czasem jest to niechęć wobec sąsiada, a nawet zazdrość.  

Radny Kozłowski odniósł się do tematu fotowoltaiki. Stwierdził, że fotowoltaika to 

przyszłość. W Polsce dopiero wchodzi, ale ktoś kto jeździ za granicę widzi, że np. w 

Niemczech są całe fermy fotowoltaiczne. Polska nie ma innej alternatywy. Energii jest coraz 

mniej, trzeba ją kupować już za granicą. Na jednej z poprzednich sesji zachwalano projekt 

„Czyste powietrze”, a on dofinansowuje montaż i instalację paneli fotowoltaicznych na 

pojedynczych domach. Zdaniem radnego, jest w tym jakaś niespójność, że rządowy program 

wspiera tego typu działania, a tu padł zarzut, że jest to niedobre. 

Radny Łydziński zgłosił wniosek, aby Starosta porozumiał się z Burmistrzem Nowego 

Miasta, aby wspólnie sfinansować instalację klimatyzacji na sali sesyjnej. 

Starosta odparł, że już ten temat omawiał z Burmistrzem. Jesienią jest przewidziany remont 

sali i wówczas będzie załatwiony także montaż klimatyzacji.  

Następnie poinformował, że w związku z rezygnacją p. Wodary z funkcji Dyrektora Zespołu 

Szkól Zawodowych, uruchomiono procedurę konkursową. 17 czerwca odbył się konkurs. 
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Zgłosiła się jedna kandydatka – pani Katarzyna Trzaskalska. Komisja w głosowaniu tajnym 

wybrała p. Trzaskalską. Wczoraj odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu. Zarząd podjął 

uchwałę w której powierzył p. Trzaskalskiej stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół 

Zawodowych w Kurzętniku na czas określony od dnia 01.07.2019 r. do dnia 31.08.2023 r. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 20 

 Zamknięcie sesji 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady IX Sesji szóstej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

• Nagranie z sesji stanowi załącznik do protokołu. 

 

Protokół sporządziła:                  Przewodniczący Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

 

      

 

           


